
اخبار كشور

درمکتب امام

ایمان تان به جمهوری اسلامی را حفظ کنید
آن ايمانى كه قلب ها مملو از ايمان و همه داد مى زدند »جمهورى اسلامى« اگر 

ايــن را ما نگهش داريم، قدر اين نعمت را بدانيم، نگهش داريم، يك ملت پيروزى 

هستيم كه ديگر نمى توانند اين ريشه هاى فاسد كارى انجام بدهند. لكن مهم همين 

است كه نگهش داريم. مهم اين است كه ما آن وحدتى كه داشتيم حفظش كنيم.
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صفحه 11
چهار شنبه 1۷ بهمن 1۳۹۷

۳۰ جمادی الاول 1۴۴۰ - شماره ۲۲1۲۰

نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

اگر برجام تقریبا هیچ نبود
چه نیازی به اینستکس داشتید؟!

سرویس سیاسی- 
»روزنامه ایران« طی یادداشتی به ساز و کار مالی اروپا پرداخته و با حمله به منتقدین سیاست خارجی دولت نوشت : 
این روزها که سازوکار مالی اروپا با عنوان »اینستکس« رونمایی شده یکبار دیگر مخالفان دولت مواجهه ای همچون برجام 
با آن داشته و آن را »تقریباً هیچ« می خوانند. در ادامه این یادداشت آمده است: دقت و مرور در مواضع مخالفان حکایتگر 
کلی گویی، ابهام آفرینی و مطالب شعارگونه است. آنگونه که یکشنبه شب علی ادیانی راد نماینده مجلس حدود یک ساعت 
در آنتن زنده شبکه سه و برنامه »متن حاشیه« تا توانست در مذمت برجام و اینستکس سخن گفت و در نهایت در پاسخ 
به یک سؤال اساسی و جدی مجری که حالا چه باید کرد باز به این جمله شعاری اکتفا کرد که دولت باید پاسخ قاطعی 
به اروپایی ها بدهد!در ادامه این یادداشت آمده است: به نظر می رسد مخالفان ساده ترین راه را برای مواجهه با دولت انتخاب 
کرده اند یعنی انتقاد و فقط انتقاد. حال آنکه گوش جامعه از اظهارنظرهای شــعاری و کلی گویی ها پر شــده و حالا مواضع 
معطوف به برجام و اینستکس باید ناظر به آینده و پاسخ به چند سؤال صریح و روشن باشد. مهم ترین سؤال اما آن است که 
در مواجهه با آنچه بدعهدی آمریکا و تعلل اروپا خوانده می شود چه باید کرد؟ خروج از برجام یا ماندن در آن؟ در صورتی 
که راهکار، خروج از برجام باشــد قاعدتاً موضوع اینســتکس و تعامل با اروپا هم خود به خود منتفی می شود. سؤال دیگر 
آنکه تصمیم گیری در این باره بر عهده کیست و چه نهادی باید آن را اعلام کند؟ دولت، مجلس، شورای عالی امنیت ملی، 
هیئت نظارت بر برجام یا رهبر معظم انقلاب؟نویسنده همچنین تاکید کرده است: امید بستن به دیگر کشورها در صورت 
خروج از برجام هم به نظر نمی رسد راه به جایی ببرد. در میان کشورهایی که اصطلاحاً دستشان به دهنشان می رسد و در 
مناسبات بین المللی حرفی برای گفتن دارند، چین و روسیه به نسبت، نزدیکی بیشتری در اعلام مواضع با ایران دارند اما 
همین دو کشور هم حتی به نسبت اروپایی ها کمترین تحرک خاصی برای حفظ برجام و کمک به ایران نداشته اند مضاف 
بر اینکه در دوره گذشته هم پکن و هم مسکو پای قطعنامه های ضدایرانی شورای امنیت سازمان ملل که منجر به اعمال 
فشار و تحریم تهران شد را امضا کرده بودند.درباره این یادداشت چندین نکته وجود دارد که به اختصار به آنها می پردازیم، 
نخست آنکه نویسنده می گوید منتقدین همانند برجام معتقدند اینستکس نتیجه ای تقریبا هیچ دارد و سؤال اینجا است اگر 
نظر منتقدین صحیح نیست و برجام مواهبی داشته است چه نیازی به اینستکس و ساز و کار مالی اروپا وجود دارد؟!نکته 
دیگر اینکه اگر پس از خروج از برجام نمی توان انتظاری از دیگر کشورها داشت مگر این کشورهایی که بعد از خروج ایران 
از برجام کاری نمی توانند بکنند امروز کار دیگری کرده اند که به اتکای انجام نشدن آن پس از واکنش ایران همین روند 
را ادامه دهیم؟!و نکته ســوم؛ طبیعتا مســئول سیاست خارجی کشور دولت است چنان چه مسئولیت شکست آن نیز با 
همین دولت مستقر می باشد، اگر برجام امضا شد، به نتیجه نرسید و امروز معیشت مردم تحت الشعاع ورود و خروج برخی 
کشورها به برجام قرار گرفته است بایستی دولت پاسخ دهد، البته در این میان مجلس شورا که به برجام در عرض بیست 
دقیقه رای داد و از آن عبور کرد نیز بایســتی در کنار دولت ایســتاده و پاسخگو باشد، نمایندگان کنونی مجلس نیز که از 
دولت مطالبه نمی کنند نیز بایستی جوابگوی ناکامی های سیاست خارجی دولت که قرار بود همه تحریم ها را در همان روز 

نخست اجرای برجام بردارد باشند.
روزنامه دولت در انتظار معجزه، از برجام تا اینستکس

روزنامه ارگان دولت در یادداشتی دیگر با عنوان »اینستکس دریچه ای که می تواند بازتر شود« نوشت: »سازوکار یاد شده 
بر پایه توان محدود کشورهای اروپایی طراحی شده و قابلیت اجرایی پیدا خواهد کرد و در واقع راهی است تا از طریق آن 
اروپایی ها بتوانند در عین اینکه استقلال عمل مالی خود را در برابر آمریکا محقق می کنند، اجرای تعهدات شان را هم ممکن 
و تسهیل کنند.اما اینها در حالی است که در داخل ایران برخی در ابتدای این مسیر همچنان بر طبل مخالفت می کوبند 
و این کانال مالی را هیچ می انگارند...اینها همان کسانی هستند که نمی گویند اگر برجام نباشد جایگزین آن چیست؟ اگر 
برجام نبود اینک اروپایی ها در کنار آمریکا قرار گرفته بودند و بی تردید با تحریم های همه جانبه ایران را تحت فشــار قرار 
می دادند. یعنی بازگشت به شرایط سختی که کشور به ناحق و صرفاً به دلیل مخالفت برخی جریان ها با مذاکره و گفت وگو 
برای حل مشکلات بین المللی درگیر آن شده بود.«گفتنی است کرختی و رخوتی که در این فرصت قریب به 6 ساله به 
اقتصاد ما به واسطه انتظار معجزه از برجام و در پی آن امید به گشایش از سوی اروپایی ها تزریق شد، چرخ اقتصاد و تولید 
ما را که ولو به کُندی می چرخید، از حرکت باز داشت و روحیه و رمق تلاش و طراحی و تولید و تدبیر را از اقتصاد گرفت. 
به واسطه همین اتکای مضاعف به دیوار دشمن که موجب تشویق او به خباثت و بدعهدی های جدید شده، اقتصاد ملی با 
وجود ظرفیت های فراوان، به شدت آسیب دیده اما مدعیان اعتدال اصلاحات به جای پاسخگویی نسبت به گرفتار کردن 
کشور در این مخمصه اکنون در جای شاکی نشسته اند و وقحیانه از منتقدین تضمین می خواهند.از سوی دیگر این جریان 
در حالی با فرافکنی منتقدان را به عدم ارائه راه حل جایگزین در برابر نســخه های غربی متهم می کنند که بارها از ســوی 
منتقدین دلســوز راه حل مشــکلات اقتصادی کشور را در نا امید شدن مطلق از دشمن و بازگشت به احیای ظرفیت های 
معطل ملی و منطقه ای ، دست رد زدن به محصول خارجی و حمایت بی چون و چرا از تولید داخلی و اجرای جدی بندهای 

موثر اقتصاد مقاومتی عنوان کرده اند.
مخاطب باید مهم »رسیدگی به مطالبات اقتصادی مردم« کیست؟!

احمد حکیمی پور دبیرکل حزب اراده ملت و فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت و گویی با روزنامه زنجیره ای آرمان اظهار 
داشته است: »این مسائل را باید بیش از پیش پررنگ کنیم و در شعارهای اقتصادی انقلاب به خصوص بحث عدالت گام های 
موثر تری برداریم تا اختلاف طبقاتی در جامعه کاهش یابد و مردم به اهداف اقتصادی انقلاب برسند. گرچه انقلاب صرفا به 
دنبال هدف اقتصادی نبود، اما همواره دنبال عدالت بودیم و انقلاب نیز اساسا برای از بین بردن ظلم و گسترانیدن عدالت 
به وجود آمد. لذا باید در این بعد کارهای جدی تری صورت گیرد، چرا که در این زمینه از روح انقلاب و قانون اساسی که 
در اصول مختلف بدان ها تاکید شده هنوز فاصله داریم.«حکیمی پور در بخش دیگری از این گفت و گو اظهار داشته است: 
» اصلاح طلبان نیز وقتی در قدرت هستند باید به همه نیروهای کشور توجه کنند. نگاه حذفی آفت این کشور است. هر 
مسئولی که روی کار می آید می گوید که دولت قبلی هیچ کار نکرده، تخریب ویران کرده و من آمده ام که به توسعه و آبادانی 
بپردازم. این رویکردها واقعا در جامعه تاثیر منفی می گذارد.«درباره این اظهارات دو نکته را بایستی در نظر گرفت، نخست 
آنکه مخاطب باید و ضرورت رسیدگی به مشکلات اقتصادی و معیشتی کشور کیست؟! جز دولت و مدیران اقتصادی که اکثر 
این مدیران نیز اصلاح طلب و متعلق به این جریان سیاسی هستند؟!نکته دوم اینکه حکیمی پور به درستی به ایراد حامیان 
دولت در سال های گذشته اشاره کرده و پرداخته است، او می گوید هر مسئولی که روی کار می آید می گوید دولت قبلی هیچ 
کاری نکرده است و نگاهی به حدود 6 سال گذشته این منش و روش را در روزنامه های زنجیره ای و میان حامیان دولت به 
وضوح نشان می دهد، دولت پس از 6 سال دلیل ناکامی ها را دولت قبلی می داند و شهرداری و شورای شهر اصلاح طلب نیز 

دلیل ناکامی ها را شهردار اسبق می داند و...!

دیروز طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات 
که موضوع پر حرف و حدیث استانی شدن را 
در خود دارد برای بررسی به صحن علنی آمد 
و برخی نمایندگان در مخالفت با آن دلایلی را 
گفتند از جمله اینکه این طرح ظلم و اجحاف 

در حق روستاها و مناطق محروم است.
علی لاریجانی در نطق قبل از دستور جلسه علنی 
دیروز مجلس شورای اسلامی ضمن گرامیداشت ایام 
الله دهه فجر، گفت:»انقلاب عظیم اسلامی در طول 
مسیر ۴۰ ســاله خود، تحولات عظیمی را تجربه 
کــرد که حاوی درس های آموزنده ای برای حرکت 
آینده خویش است. ملت ایران ۲۲ بهمن سال ۵۷ 
کار بزرگ و تاریخــی مبارزه با رژیم دیکتاتوری را 
به نتیجه رســاند و با راهنمایی امام خمینی )ره(، 
نظام مردم ســالاری دینــی را جایگزین کرد؛ این 
حرکــت مهم و از بین بردن اســتبداد آمریکایی و 
 ایجاد دموکراســی، پیام مهمی برای دیکتاتورهای 

منطقه داشت.«
لاریجانی با بیان اینکــه انتخابات در این ۴۰ 
سال سرمایه مهم مردم سالاری دینی بوده است و 
عملاً ملت با انقلاب اســلامی، سرنوشت خود را به 
دست گرفت، اظهارداشت:»درحالی که در رژیم شاه، 
مجلس ملی و سنا وجود داشت که کالبدهای سیاسی 
بی جانی بودند که توسط لیست های دربار پرُمی شدند 

و مردم در انتخابات نقشی نداشتند.«
رئیس مجلس شــورای اسلامی تصریح کرد: 
اســدالله عَلمَ در خاطرات خود می گوید »به فلانی 
گفتم در دوره بعد نماینده فلان شــهر خراســان 

هســتی؟« او تشــکر کرد و گفت: »من تابه حال 
در شــهر خراســان نبوده ام«. عَلمَ حرف زشتی به 
او می زنــد و می گوید »همین که می گویم، برو پیِ 

کارت، وقت ندارم.«
دیروز وزیر علوم که به صحن علنی مجلس آمده 
بود به سوال نمایندگان در مجلس پاسخ گفت که 
در نهایت در یک موضوع نمایندگان قانع شدند و در 
سوال دیگری با عدم قانع شدن نمایندگان، وزیرعلوم 
کارت زرد گرفت. نادری در بخشی از پرسش خود 
گفــت: عدم حضور آموزش عالی در قســمت های 
کُردنشــین و عرب نشین کشور عراق موجب شده 
است که دانشگاه های آمریکایی و عربی، این فرصت 

را مورد سوءاستفاده قرار دهند.
استانی شدن انتخابات 

و تقویت زر و زور و تزویر
دیروز سیدحســین نقوی حسینی سخنگوی 
فراکسیون نمایندگان ولایی پیشنهاد حذف ماده 3 
طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات مجلس شورای 
اسلامی که مربوط به استانی شدن انتخابات مجلس 
است را مطرح کرد که در نهایت نمایندگان با اکثریت 

آرا با حذف آن مخالفت کردند.
سیدحســین نقوی حســینی، نماینده مردم 
ورامین در موافقت با حذف این ماده، گفت: با استانی 
شدن انتخابات مشارکت مردم به شدت کاهش می 
یابد و مجلس نباید این پشــتوانه محکم را از نظام 
بگیرد. وی با بیان اینکه انتخابات استانی، مردم را 
از انتخابات می گیرد، افزود: در انتخابات پر طمطراق 
اروپا صرفا 3۲ درصد مردم و حزبی ها پای صندوق ها 

می آیند و هدف استانی شدن انتخابات همین است 
و مردم را از صحنه انتخابات کنار می گذارد. در هیچ 
نظام انتخاباتی در دنیا این گونه نیست که انتخابات 
به صورت استانی یا ایالتی برگزار شود و کاندیدا با 

اکثریت نسبی آراء انتخاب شوند.
نقوی حســینی با بیان اینکه اســتانی شدن 
انتخابات زمینه های بروز آشــوب های اجتماعی و 
انتخاباتی را به شدت افزایش می دهد، گفت: کشور 
ما قومیتی و با مذاهب مختلف است و نباید از این 
طریق جنجال درست کنیم و معاندانی علیه نظام 

ایجاد شود.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با اشاره به اینکه از این طریق انتخابات حزبی 
می شود و بر اساس زر، زور و تزویر صورت خواهد 
گرفت، تصریح کرد: قطعا با استانی شدن انتخابات 
کسانی که ثروت و حزب قوی تری دارند به مجلس 

می آیند و متمول ها سردمدار انتخابات می شوند.
وی با بیان اینکه طرح استانی شدن انتخابات 
خطرات زیادی را برای کشور ایجاد خواهد کرد، گفت: 
بگذارید مردم تصمیم گیر باشند و پای صندوق بیایند 
و سؤال این است که چرا از مردم می ترسید و نمی 

گذارید آنان انتخاب کنند؟
طرحی به ضرر روستاها و مناطق محروم

همچنین در جلســه علنی دیروز و در جریان 
بررسی ماده 3 طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات 
مجلس مبنی بر حذف ماده مربوط  به استانی شدن 
انتخابات، مجتبی ذوالنور در موافقت با حذف ماده 
مربوط به اســتانی شدن انتخابات،گفت: با استانی 

شدن انتخابات، یا افراد باید به جریان های سیاسی 
آویزان شــوند که پــس از انتخاب هم قطعا فردی 
مستقل و عدالت خواه نخواهند بود و باید در راستای 
اهداف آن جریان سیاسی حرکت کنند. در غیر این 
صورت کاندیداها باید اینقدر پول داشته باشند که 
در سطح استان تبلیغات کنند که در نتیجه افرادی 
پولدار سر کار می آیند و باید صرفا در زمان نمایندگی 
شــان وامدار افرادی باشند که آنان را با قدرت پول 

به مجلس برده اند.
وی تأکید کرد: با اســتانی شــدن انتخابات، 
شهرهای کوچک رها می شــوند، چرا که کسانی 
که وابســته به پولدارها هســتند، لازم نمی دانند 
به شهرهای کوچک و مشــکلات مردم رسیدگی 
کنند، چرا که پشــتوانه سیاســی و قدرت و ثروت 
زیادی دارند، در حالی که دلگرمی مردم در شرایط 
فعلی این اســت که می توانند مشکلاتشــان را با 
 نمایندگان خود مطرح کنند و ما نباید این ارتباط را 

قطع کنیم.
ذوالنور گفت: نمایندگانی که به صورت لیستی 
و با رأی انبوه بالا می آیند، قطعا نمی توانند ارتباط 
خوبی با بخش های دورافتاده کشور داشته باشند و 
چرا ما می خواهیم فضایی را ایجاد کنیم که مردم 
صرفا با اعتماد به پولدارها و لیســت های سیاسی 
رأی دهنــد. وی با بیان اینکــه دعواهای قومی از 
این طریق افزایش می یابد، خاطرنشان کرد: روش 
فعلی انتخابات ممکن است مشکلاتی داشته باشد 
اما با این روش پیشــنهادی قطعا مشکلات بسیار 

بیشتر خواهد شد.

مخالفت نمایندگان با حذف استانی شدن انتخابات مجلس

طرح استانی شدن انتخابات
ظلمی در حق روستاها و مناطق محروم

اســلامی،  انقلاب  با دهه فجر  همزمان 
رئیس و مسئولان عالی قوه قضائیه با حضور 
بنیانگذار جمهوری اسلامی و مزار  در مرقد 
امام خمینی)ره( و  با آرمان های  شــهیدان 

شهیدان تجدید بیعت کردند.
رئیس قوه قضائیه در حاشیه این مراسم، گفت: 
قوه قضائیه یکی از بخش های تاثیرگذار حاکمیت 
جمهوری اســلامی است. این نظام، یک نظام یکتا 
در زمانه ماست که بنای عظیم آن از سوی حضرت 
امام بنیان نهاده شد و به عنوان یک روش جدید در 

حکمرانی شناخته می شود.
 به گزارش روابط عمومی قوه قضائیه، آیت الله 
صــادق آملی لاریجانی با بیــان اینکه قوه قضائیه 
جمهوری اســلامی از زمان تاسیس این نظام الهی 
در یک ســیر تکاملی قرار داشته است، افزود: این 
ادعــا را با ارزیابی های کمی و کیفی می توان ثابت 
کرد. از نظر کمی، تعــداد قضات در اول انقلاب با 

تعداد قضات در زمان حاضر قابل مقایسه نیست. از 
زمانی که اینجانب مسئولیت قوه قضائیه را به عهده 
گرفتم، حدود ۷ هزار قاضی داشتیم که این رقم با 
توجه به بازنشســتگی و رفتن حدود ۴ هزار قاضی 

طی این ۱۰ سال، به قریب ۱۲ هزار قاضی رسیده 
است. امروز بیش از ۱6 میلیون پرونده در دستگاه 
قضایی رســیدگی می شود و همین رسیدگی ها از 

جمله مهم ترین شاخصه های تحقق عدالت است.

آملی لاریجانی همچنین با اشــاره به توسعه 
فناوری هــای نوین و تاثیر آن بــر تحقق عدالت، 
اظهارداشت: بسیار خرســندیم که در ۴۰ سالگی 
انقلاب اسلامی می توانیم بگوییم با در اختیار داشتن 
قضات شجاع و متدین، رســیدگی به پرونده های 
تشکیل شــده در حد امکان با سرعت و دقت انجام 
می شود و البته کاستی هایی داریم که موجب فاصله 
ما با قله های مدنظر شرع، قانون، امام راحل )ره( و 
مقام معظم رهبری می شــود اما همگام و همسو با 
سیر تکاملی نظام، دستگاه قضایی نیز پیشرفت های 
 فوق العاده ای داشــته و در مســیر تکامل حرکت 

می کند.
رئیس و مسئولان عالی قضایی پس از تجدید 
میثاق با آرمان های معمار کبیر انقلاب، بر سر مزار 
شــهدای هفتم تیر حاضر شــدند و به مقام شامخ 
شهدای انقلاب اســلامی ادای احترام و برای ارواح 

طیبه شهیدان علو درجات مسئلت کردند.

تجدید میثاق رئیس و مسئولان عالی قوه قضائیه با آرمان های امام خمینی)ره(

مراسم عزاداری ایام شهادت ام ابیها حضرت فاطمه زهرا)سلام الله علیها( 
با حضور رهبر معظم انقلاب اســلامی، جمعی از مسئولان و هزاران نفر 
 از قشــرهای مختلف مردم در حســینیه امام خمینی)رحمه الله علیه(

 برگزار شد.
در این مراسم، حجت الاسلام و المسلمین خاتمی با اشاره به تقارن چهلمین 
ســالگرد انقلاب اسلامی با ایام شــهادت حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها گفت: 
افتخار انقلاب اسلامی حرکت در راه حضرت صدیقه کبری سلام الله علیها و اهداف 

والای آن حضرت است.
ســخنران مراسم با برشــماری شــباهت های دوران کنونی با جنگ احزاب، 
خاطرنشان کرد: دشمنی ها علیه ملت ایران، این ملت را قوی تر خواهد کرد و بی تردید 

از گردنه های سخت با موفقیت عبور خواهیم کرد.
همچنین در این مراسم آقایان ارضی و محمدرضا طاهری بر مصائب ام الائمه 

حضرت صدیقه کبری سلام الله علیها به مرثیه سرایی و نوحه خوانی پرداختند.

با حضور معــاون اول رئیس جمهور چند 
طرح عمرانی، صنعتی و درمانی در اســتان 
همدان به بهره برداری رســید و یا عملیات 

اجرایی آن آغاز شد.
همزمان با دهه فجر مجتمع فولاد راد همدان 
دیروز با حضور جهانگیری معاون اول رئیس جمهوری 

بهره برداری شد. 
مدیرعامل فولاد راد در حاشیه بهره برداری از این 
مجتمع با بیان اینکه مرحله نخست این مجتمع با 
ظرفیت تولید۵۰۰ هزار تن میلگرد از دیروز آغاز شد 
افزود: این مجتمع ظرفیت تولید میلگرد از شماره 

هشت تا 3۲ را دارد.
علی اکبر یوســفی فرد ادامه داد: این مجتمع با 
اعتبار سه هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال و حمایت دولت 

آغاز به کار کرد.
وی اظهار داشــت: با بهره بــرداری از مجتمع 
فولاد برای ۴۰۰ نفر به صورت مستقیم و یک هزار 
و ۵۰۰ نفر به صورت غیر مستقیم  اشتغالزایی ایجاد 

شده است.
یوســفی فرد افزود: همزمان با بهره برداری از 
این مجتمع از سوی معاون اول رئیس جمهوری و 
هیئت همراه عملیات اجرایی مرحله دوم این مجتمع 
نیز آغاز شد.مرحله دوم این مجتمع تا سال آینده 
بهره برداری می شود که ظرفیت اشتغال این مجتمع 

را به ۷۵۰ نفر به صورت مستقیم افزایش می دهد.
این مجتمع در شــهرک صنعتی ویان ساخته 
شده است.کارخانه گندله ســازی اسدآباد دیروز /
سه شــنبه/ با حضور معاول اول رئیس جمهوری به 

بهره برداری رسید. 
به گزارش ایرنا، این واحد صنعتی با صرف یک 
هزار و 3۰۰ میلیارد ریال اعتبار احداث شده و ۱۲۰ 
نفر از جوانان این منطقه را مشغول بکار کرده است. 
ایــن کارخانه روزانه دوهــزار تن گندله تولید 
می کند و در مجاورت کارخانه کنســتانتره سنگ 
آهن احداث شــده و از محصول این واحد صنعتی 

تغذیه می کند.
کنستانتره سنگ آهن برای استفاده در صنایع 
تولید آهن آلیاژی باید به گندله تبدیل شــود و از 
اینــرو احداث چنین کارخانــه ای از نظر اقتصادی 
به صرفه است.معاون اول رئیس جمهور در سفر به 

اســتان همدان چهار نیروگاه خورشیدی را به طور 
همزمان دیروز )سه شنبه( در شهرستان کبودراهنگ 

به بهره برداری رساند. 
این نیروگاه ها هرکدام با ظرفیت هفت مگاوات 
وارد شبکه برق رسانی شدند که با ورود این نیروگاه ها 
به چرخه تولید برق، تعداد نیروگاه های خورشیدی 
اســتان همدان بــه 6 نیروگاه افزایــش یافت.با 
بهره برداری از این چهار نیروگاه، ظرفیت نیروگاه های 

خورشیدی همدان به ۴۵ مگاوات رسید.
هفت میلیون یورو توســط بخش خارجی در 
هرکدام از این نیروگاه ها ســرمایه گذاری شده که 
در مجموع ۲8 میلیون یورو برای ساخت این چهار 

نیروگاه هزینه شده است. 
نیروگاه هــای خورشــیدی »باباطاهــر« در 
شهرســتان فامنین، »بشــیک تپه« و »شهدای 
همدان« در شهرستان کبودراهنگ و »بوعلی« در 
شهرستان همدان چهار نیروگاهی هستند که وارد 

شبکه توزیع برق استان شدند.
شرکت داروســازی هگمتان داروی غرب نیز 
دیروز )سه شنبه( با حضورمعاون اول رئیس جمهوری 

در تویسرکان بهره برداری شد. 
این شرکت با ۱۵۰میلیارد ریال سرمایه گذاری 
و 6۰ میلیارد ریال سرمایه در گردش احداث شده 

است. غرب تولید کننده انواع داروهای انسانی شامل 
داروهای جامدات )قرص و کپســول( و محلول ها 
)شــربت( است عملیات اجرایی این طرح سال 9۴ 

در شهرستان تویسرکان آغاز شده. 
میزان سرمایه گذاری برای احداث این طرح 36 
میلیارد ریال سرمایه ثابت، 6۰ میلیارد ریال سرمایه 
در گردش و ۱۱۰ میلیارد ریال آورده شخصی است. 
در حال حاضر ۱۰۰ نفر در این طرح شــرکت 
دارند که در آینده نزدیک نیز ۱۵۰ نفر به این تعداد 
اضافه می شود. خدادادی با بیان اینکه طرح توسعه 
این شرکت سال آینده عملیاتی خواهد شد که برای 
اجرای آن ۱۰۰ میلیارد ریال اعتبار مورد نیاز است.

بیمارســتان 8۵ تختخوابی آیــت الله بهاری 
شهرستان بهار از توابع استان همدان نیز دیروز به 

بهره برداری رسید. 
این بیمارستان جنرال و شامل تمام تخصص ها 

و خدمات پزشکی است.
عملیات اجرایی این بیمارستان چهار طبقه با زیر 
بنای هشت هزار متر مربع با همکاری وزارت مسکن 
از سال ۱39۰ آغاز و تجهیز و بهره برداری از آن به 

علوم پزشکی محول شد.
برای ســاخت بیمارستان آیت الله بهاری 3۵۰ 
میلیــارد ریال و تجهیز آن حدود ۵۰ میلیارد ریال 

تاکنون هزینه شده است.
بیمارســتان جدیــد آیت الله بهاری شــامل 
بخش هــای اورژانــس، داخلی، جراحــی، زنان و 
زایمان، اطفال، آی ســی یو، ســی سی یو، دیالیز، 

رادیولوژی و آزمایشگاه است.
شــرکت آهن و ســیلیس آذرخــش از دیگر 
طرحهایی بود که با حضور معاون اول رئیس جمهوری 

در شهرک صنعتی جوکار ملایر بهره برداری شد. 
این طرح بزرگ صنعتی ســالانه قادر به تولید 

۱۲ هزار تن فروسیلیس است.
میزان سرمایه گذاری برای اجرای این طرح ۷۲۰ 
میلیارد ریال اعلام شــد و این طرح صنعتی زمینه 

 اشتغال برای ۱3۰ نفر را مهیا کرده است.
عملیات اجرایی طرح توسعه این شرکت که به 
زودی آغاز می شود، که در طرح توسعه این شرکت 
سرمایه گذاری حدود یک هزار و ۴۰۰ میلیارد ریال 
پیش بینی شده است.ظرفیت تولید این واحد صنعتی 

۲۰ هزار تن در سال اعلام شد.
این واحــد در زمینی به مســاحت ۲۲ هزار 
مترمربع احداث می شــود و زمینه  اشــتغال برای 
۱3۰ نفر را نیز ایجاد می کند.عملیات اجرایی سد 
مخزنی گریــن نهاوند همزمان بــا دهه فجر دیروز 

)سه شنبه( با حضور وزیر نیرو از سر گرفته شد. 
وزیر نیرو در حاشیه آغاز عملیات اجرایی این 
طرح در جمع خبرنگاران گفت: این ســد با اعتبار 

اولیه ۲ هزار و 3۵۰ میلیارد ریال ساخته می شود.
رضــا اردکانیان افزود: ۲۱ طــرح عمرانی در 
بخش هــای برق و آب و فاضلاب با اعتبار ۲۲ هزار 
میلیارد ریال از اعتبارات دولتی و بخش خصوصی 
در استان همدان بهره برداری یا عملیات اجرایی آنها 

آغاز می شود.
وی افزود: طرح های در حال اجرای این استان 

به طور متوسط پیشرفت 8۰ درصدی دارد.
وی با  اشــاره به بهره برداری از چند طرح آب 
رسانی روستایی در استان همدان گفت: بهره برداری 
از پست 63 کیلوولت به ۲۰ کیلوولت در شهرستان 

اسدآباد از دیگر طرح های این سفر است.
این ســد ۲۲ میلیون متر مکعب ظرفیت دارد 
که ۱9 میلیون مترمکعب آن برای آشامیدن و سه 

میلیون مترمکعب آن کاربرد صنعتی دارد.

با حضور معاون اول رئیس جمهوری:

چند طرح عمرانی، صنعتی و درمانی در استان همدان به بهره برداری رسید

پس از اظهارات رئیس جمهور در جریان جلسه رای اعتماد مجلس به 
وزیر پیشنهادی بهداشت و انتقاد از برخی پزشکان، واکنش های مختلفی 

در جامعه پزشکی کشور مطرح شد.
رئیس جمهور که روز دوشنبه برای شرکت در جلسه بررسی صلاحیت و رای 
اعتماد به ســعید نمکی به مجلس رفته بود، در بخشی از سخنان خود مباحثی را 

مطرح کرد که خیلی به مذاق جامعه پزشکی کشور خوش نیامد.
حسن روحانی در این جلسه گفت: امروز هم پزشکان مخلص و ایثارگر زیادی 
داریم، هرچند که ممکن اســت افراد کمی هم داشته باشیم که همه ویژگی آنها 

مطلوب جامعه نباشد اما این قشر همواره مورد احترام جامعه بوده است.
روحانی افزود: در ایران متاســفانه ما به نحوی یک پزشک را تربیت می کنیم 
که تزریق را خلاف شأن خود می داند. من با چشم خود در کشورهای دیگر دیده 
ام که یک جراح، هم تزریق را انجام می دهد و هم زخم بیمار را پانسمان می کند. 
ما در کشور فکر می کنیم که پزشک یک تافته جدابافته است که این نگاه باید در 
دانشکده پزشکی اصلاح شود. دانشکده های پزشکی ما امروز باید متحول شوند که 

این مهم ترین وظیفه وزیر جدید بهداشت خواهد بود.
وی به ذکر خاطره ای پرداخت و گفت: بنده پیش پزشکی رفته بودم یک صفحه 
دارو برای بنده نوشت. به آن پزشک گفتم این مقدار دارو را برای چه به بنده تجویز 

می کنید، که گفت: »داروی بنده دو خط اول است، مابقی زینت النسخه است«.
رئیس جمهور گفت: ما زینت النســخه نمی خواهیم به نظرم این قدر هشتک 
درســت می شود یکبار هم یک هشتک به عنوان زینت النسخه درست شود. البته 
که بســیاری از پزشــکان ما متعهد هستند و این کارها را انجام نمی دهند اما یک 
مقدار از این مسئله به فرهنگ جامعه ما مرتبط می شود، چرا که اگر یک پزشکی، 
بیماری را معالجه کند و بگوید شما نیازی به دارو ندارید باید یک مقدار استراحت 
کنید و نوشیدنی مصرف کنید، آن بیمار ممکن است این موضوع را قبول نکند.اگر 
پزشک، بیمار را معاینه کرده و داروی کمی بنویسد، باز بیمار ناراضی خواهد بود. 

اما دیروز برخی از اعضای جامعه پزشــکی کشــور به سخنان رئیس جمهور 
واکنش نشان دادند.

مسئولین اجرایی کشور به فکر رفع مشکل معیشت مردم باشند
رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با انتقاد از صحبت های رئیس جمهور 
در مجلس در ارتباط با پزشــکان گفت: صحبت هایی که رئیس جمهور در مجلس 
مطرح کردند بســیار عامیانه بود و موضوعی اســت که واقعیت ندارد. هیچ جای 
دنیا پزشــک خودش آمپول تزریق نمی کند.حسینعلی شهریاری افزود: بالاترین 
مسئول اجرایی کشور به جای طرح چنین موضوعاتی به                                                                                       فکر رفع مشکل معیشتی 
مردم با شــد. در حال حاضر گوشت به                                                                                       کیلویی بیش از                                                                                                               ۱۰۰ هزار تومان رسیده و 
به جای حرف های عامیانه پســند باید این مشکلات رفع شو د.وزیر اسبق بهداشت، 
 هم در یادداشــتی به سخنان رئیس جمهور در مجلس شــورای اسلامی واکنش

 نشان داد.
کامــران باقری لنکرانی نوشــت: »گفتند چرا پزشــکان از برخی از خدمات 
»عار« دارند و ندانستند که جراحان ما در بیمارستان ها عموما پانسمان اول بعد از 
جراحی را به ویژه در عمل های مهم را خودشان تعویض می کنند؛ البته نپرسیدند 
 که اگر جراح و پزشــک به پانسمان بسنده کرد خدمات حرفه ای را چه کسی باید 

انجام دهد؟
شاید نمی دانند که برخی از اطبا در مراکز دولتی ایران مجبورند برای رسیدگی 
به بیماران به قدر چهار پزشــک در خارج از ایران در همان کشــورهایی که آقای 
رئیس جمهور سرکوفت آنها را زدند بیمار ببینند؛ جراحی کنند یا خدمات مختلف 

به آنها ارایه دهند و دستمزد بسیار کمتری بگیرند و دچار فرسودگی هم بشوند.
به عنوان کسی که بیش از ۲6 سال توفیق داشتم فقط در مراکز دولتی بیمار 
ببینم و اکنون به ضرورت تاخیر در دریافت حقوق خود مجبور به تاســیس مطب 
شده ام، از دولت گلایه مندم که چرا با تاخیر بیش از یک سال در پرداخت ها آن هم 

با کسورات غیر قابل باور؛ شرایط خدمت را از بین برد.«
با پزشکان با زبان احترام و تکریم سخن بگویید

رئیس شورای عالی و سرپرســت سازمان نظام پزشکی هم در نامه ای خطاب 
به روحانی نســبت به نادیده انگاشتن خدمات عظیم و بی شمار جامعه پزشکی در 
اقصی نقاط کشــور و تخریب این سرمایه اجتماعی واکنش نشان داد. در متن این 
نامه آمده است:» اینجانب به عنوان نماینده ای کوچک از جماعتی بزرگ به استحضار 
می رسانم پزشکان این مرز و بوم نه تنها خود را تافته جدا بافته از مردم نمی دانند 
بلکه در عرصه های گوناگون به عنوان یکی از خدوم ترین و فداکارترین اقشار مردم 
ایران زمین به وظایف انسانی و حرفه ای خود عمل کرده اند. خوب است با پزشکان 
شــریفی که عمری صادقانه و خالصانه در سخت ترین شرایط و در دوردست ترین 
مناطق کشور به مردم ایران خدمت می کنند، با زبان احترام و تکریم سخن بگویید، 

آنچنانکه مردم قدردان چنین می کنند. 
مقایسه کسانی که روز و شب را در گیرودار خدمت گم کرده اند، در شرایطی که 
خدمات برخی از ایشان ماه هاست جبران نشده است با پزشکانی که در آن سوی 

آب ها هستند مناقشه انگیز و قیاس ناپذیر است.«

ولید المعلم که به تهران سفر کرده است، 
با وزیر امورخارجه و دبیر شورای عالی امنیت 

ملی کشورمان دیدار و گفت و گو کرد. 
ولیــد المعلم معاون نخســت وزیر و وزیر امور 
خارجه سوریه در دیدار با محمدجواد ظریف وزیر 
امور خارجه کشورمان در خصوص روابط دو جانبه 
و آخرین تحولات سیاسی بحران سوریه گفت وگو و 
تبادل نظر کرد.ظریف در این دیدار با تبریک مجدد 
پیروزی های دولت و ملت ســوریه بر تروریسم، به 
اعتراف رژیم صهیونیستی در حمایت از تروریست ها 
در خاک سوریه اشاره کرد وگفت: آنها مخالف ثبات و 
آرامش در سوریه و منطقه هستند. وزیر امور خارجه 
لزوم همگرایی، هماهنگی و همکاری کشــورهای 
منطقه را یادآور شد و آمادگی شرکت های ایرانی را 
برای تعاملات اقتصادی با سوریه در دوران بازسازی 
اعــلام کرد.ولید المعلم نیز این پیروزی را پیروزی 
ســوریه، ایران و دیگر دوستان ملت سوریه خواند. 
وی با اشاره به شرایط و تحولات منطقه ای گزارشی 
از آخرین تحولات و رایزنی ها برای رسیدن به راه حل 
سیاسی بحران این کشور ارائه کرد. نشست آتی سران 
ایران، روسیه و ترکیه در سوچی از دیگر محورهای 

گفت وگوی دو وزیر بود.

پاسخ قاطع در انتظار تجاوزگری 
رژیم اسرائیل علیه سوریه

دریابان علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت 
ملی کشورمان نیز در دیدار با المعلم با تاکید بر اینکه  
همکاری ایران و ســوریه برای مبارزه با تروریسم 
تکفیری دستاوردهای غیر قابل انکاری برای منطقه 
و امنیت بین المللی به دنبال داشته است گفت: این 
روند تا پایان یافتن بحران امنیتی در این کشور ادامه 
خواهد داشت.دریابان شــمخانی ادامه تجاوزگری 
رژیم صهیونیستی به خاک سوریه و همچنین نقض 
تمامیت ارضی این کشور را غیر قابل قبول عنوان 
کــرد و افزود: در صورت تداوم این اقدامات، تدابیر 
پیش بینی شــده برای بازدارندگی و پاسخ قاطع و 
متناســب به گونه ای که درس عبرتی برای حکام 
دروغگو و جنایتکار اسرائیل باشد، فعال خواهد شد.

المعلم نیز  با تقدیر از حمایت های گســترده 
جمهوری اسلامی ایران از مردم و دولت سوریه گفت: 
مستشاران نظامی ایران به دعوت دولت سوریه و به 
منظور توانمندسازی نیروهای مسلح این کشور برای 
مقابله با تروریسم در سوریه حضور یافته اند و دولت 
خود را موظف به حفظ امنیت نیروهای ایرانی حاضر 

در خاک این کشور می داند.

شمخانی در دیدار با ولید معلم مطرح کرد
پاسخ قاطع در انتظار تجاوزگری رژیم اسرائیل

 علیه سوریه

با حضور رهبر انقلاب، جمعی از مسئولان و قشرهای مختلف مردم 
اولین شب مراسم عزاداری 

حضرت فاطمه زهرا)سلام الله علیها(
در حسینیه امام خمینی)ره( برگزار شد

واکنش جامعه پزشکی 
به اظهارات رئیس جمهور در مجلس

در نشست مشترک شورای عالی الگوی اسلامی 
ایرانی پیشرفت با منصور غلامي، وزیر علوم، تحقیقات 
و فناوری، راهکارهای مشارکت بیشتر دانشگاهیان در 
تکمیل و ارتقای الگوی پایه اسلامی ایرانی پیشرفت 

مورد بررسی قرار گرفت.
به گزارش دفتر ارتباطات مرکز الگوی اســلامی ایرانی 
پیشرفت وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در این نشست گفت: 
تمام زحماتی که برای سند الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت 
کشــیده شده است، مبتنی بر کارها و مطالعات تخصصی و 
علمی است. این فرصت مهم و مغتنمی است که بعد از فرمایش 
رهبری فراهم شده تا سند الگو در دانشگاه ها و پژوهشگاه ها به 
بررسی و اصلاح گذاشته شود و این فرصت، به معنای مهم و 
ماندگار و اساسی بودن سند الگو برای نظام جمهوری اسلامی 
است.غلامی ادامه داد: در راستای فراخوان رهبر معظم انقلاب، 
دانشگاه ها و مراکز پژوهشی را به بررسی، تکمیل و ارتقای سند 
الگو فراخوانده ایم تا از ظرفیت دانشگاه ها و مراجع علمی کشور 

در این جهت استفاده بیشتری داشته باشیم.
وی ادامــه داد: بــا توجه به روحیه نقــادی موجود در 
دانشگاه ها، اگر به موقع به سراغ این مسئله نرویم، شاهد نقد 
خودمان خواهیم بود. لذا این فرصت برای همکاران فراهم شده 
تا با ورود به این موضوع نقش خود را در این زمینه ایفا کنند. 
بر این اساس دانشگاه علامه طباطبایی به عنوان هسته مرکزی 
بررسی سند الگو تعیین شده تا فعالیت های علمی لازم را در 
این ارتباط انجام دهند.وزیر علوم ادامه داد: ما به عنوان یک 
تکلیف به این مطلب نگاه کرده ایم و تلاش می کنیم در اولین 
فرصت نظرات همه دانشگاهیان را جمع کرده به مرکز الگو 
ارائه نمائیم تا نقش مؤثری در تکمیل و ارتقای سند الگوی 

پیشرفت اسلامی ایرانی داشته باشیم.
رئیس مرکز الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت نیز در سخناني 

ضمن تشــکر از حضور وزیر علوم و معاونان وي، خاطرنشان 
کرد: الگوی پیشرفت نقشی تاریخ ساز در ایران دارد و دارای 
جامعیت اســت و با بالاترین سطوح مدیریت و رهبری نظام 
ارتباط دارد. بنابراین آیندگان در ارزیابی جمهوری اسلامی 
به آن توجه ویژه خواهند داشت. واعظ زاده با اشاره به ضرورت 
تکمیل و ارتقای سند الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت، گفت: 
در مدت تدوین الگو جلسات و نشست های متعددی با مراکز 
علمی و دانشگاه ها برگزار شده و این همکاری ها ادامه دارد.
وی ادامه داد: طراحی الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت، به عنوان 
مهم ترین سند برنامه ای کشور با استفاده از ظرفیت علمی و 
فکری کشور انجام شده است. مرحله تکمیل و ارتقای الگو نیز 
باید مبتنی بر مشارکت گسترده عالمان و اندیشمندان باشد.
رئیس شورای عالی الگو بیان داشت: دو سال آینده یک 
فرصت طلایی پیش روی دانشگاه ها و مراکز علمی برای ایفای 
این مســئولیت عظیم علمی و اجتماعی است. در این راه به 
رغم ارتباط خوبی که مرکز الگو با دانشگاهیان داشته است با 
چالش هایی مواجه هستیم و این چالش ها باید مرتفع شود تا 
از فرصت ایجاد شده، حداکثر استفاده شود.واعظ زاده گفت: 
تاکنون بیش از ســه هزار تن از پژوهشگران فعال کشور در 
شمار مشارکت کنندگان در تهیه سند اولیه الگو هستند و 
برای طی مسیر پیش رو، از همه کسانی که به پیشرفت ایران 
علاقمند هســتند با هر سلیقه ای، برای همکاری در این امر 
مهم، دعوت می شود. همکاری در این مرحله، علاوه بر افزایش 
غنای سند، یک فرصت برای همکاری دانشگاه ها با جامعه و 

ایفای مسئولیت اجتماعی دانشگاه ها هم هست.
در ادامه این جلسه، رئیس دانشگاه علامه طباطبایی نیز 
گزارشی از اقدامات انجام شده در این زمینه ارائه داد و برخی 
از اعضای شــورای عالی و معاونان وزیر علوم به اظهار نظر و 
بحث در راستای سند الگوی پیشرفت اسلامی ایرانی پرداختند.

در نشست مشترک شورای عالی الگو با وزیر علوم مطرح شد
۲ سال آینده فرصت طلایی مشارکت نخبگان 
برای تکمیل سند الگوی اسلامی ایرانی پیشرفت

رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح گفت: دشمنان 
ما از رژیم صهیونیستی تا آمریکا، عربستان و امارات 
ســالانه حداقل یکصد میلیارد دلار در حوزه نظامی 
برای دشمنی با اسلام و انقلاب اسلامی هزینه می کنند.
سرلشکر محمد باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
روزگذشته در همایش نگهداری و تعمیرات نیروهای مسلح که 
در دانشگاه هوایی شهید ستاری برگزار شد، طی سخنانی اظهار 
داشت: شاید ما به دلیل قرار گرفتن در مرکز انقلاب عظمت آن 
را خیلی درک  نکنیم.اما وقوع انقلاب اسلامی برای کشوری 
که حداکثر وابستگی به آمریکا را داشت یک معجزه الهی بود. 
وی تصریح کرد: این افتخار بزرگی برای ملت ایران است 
کــه بعد از تجربه دو قرن حقــارت امروز به قدرت بزرگ در 

جنوب غرب آسیا بدل شده است.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: رشد ملت ایران 
در قیاس با چهل سال گذشته قابل مقایسه با پیش از انقلاب 
نیست و این پیشرفت در نیروهای مسلح چشمگیرتر است. 
در بخش دفاع وضعیت فعلی ما با گذشته قابل قیاس نیست. 
دســتاوردهای نیروهای مسلح در ساختن کشور با گذشته 

قابل قیاس نیست.

وی ادامه داد: اگر امروز در کشور کسی ادعا دارد که به 
خاطر نا امنی و نا آرامی قادر به فعالیت اقتصادی و سیاسی و 
اجتماعی نیست، از ما درخواست کند  و ما پاسخگو هستیم. 
امروز امنیت مناطق مرزی ما بهتر از  مرکز کشــور است. در 
منطقه ای که ناامن ترین منطقه در جهان است در کشور ما به 
لطف خداوند ثبات و پایداری وجود دارد و دولت و حاکمیت 

ما به راحتی می توانند کار کنند. 
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح گفت: ما در مقایسه 
با نیروهای مسلح سایر کشــور ها نیروی مسلح پرهزینه ای 
برای کشــور نیستیم. اگر دشمنان منطقه ای ما مانند رژیم 
صهیونیستی و عربستان و امارات سالانه حدود یکصد میلیارد 
دلار هزینه می کنند ما شاید یک نیروی مسلح حدود ۷ یا 8 

میلیارد دلاری داریم.
وی ادامه داد: ما نیروی مسلحی هستیم که رو ی پای خود 
ایستاده ایم اما افتخار دشمنان منطقه ای ما این است پول های 
خود را برای خرید تجهیزاتی صرف کنند که توان استفاده از 
آن را ندارند. اما امروز رزمندگان موشکی ما موشکی را بکار 
می گیــرد که پس از طی ۱3۰۰ کیلومتر با خطای کمتر از 

۱۰ متر به هدف اصابت می کند.

سرلشکر باقری:
سالانه 1۰۰میلیارد دلار برای مقابله با انقلاب اسلامی هزینه می کنند

گزارش خبری تحلیلی کیهان

12 غلط زیادی اروپابه جای عمل به تعهدات برجام
بقیه از صفحه 2

واکنش منفعلانه وزارت خارجه
وزارت خارجه در واکنش به بیانیه اروپا، 
بیانیــه ای صادر کرد. در ایــن بیانیه آمده 
است:»جمهوری اسلامی ایران با استقبال از 
مواضع مثبت اعلامی در بیانیه اتحادیه اروپا 
درخصوص ایران به ویژه برجام و دیگر نکات 
قابل قبول، برخی نکات و انتقادات خود را از 

بیانیه مزبور اعلام می دارد«.
متاســفانه وزارت خارجه کشــورمان 
در مواجهه با گســتاخی اروپایی، همچنان 
رویکردی کامــلا منفعلانه و تحقیرآمیز را 
در پیش گرفته اســت. بیانیه اروپا سراسر 
توهین و گســتاخی علیه ایران اســت، اما 
وزارت خارجه در رویکردی حقارت بار و از 
موضع ضعف در بیانیه خود تاکید می کند 
که از مواضع مثبت اعلامی در بیانیه اتحادیه 

اروپا استقبال می کنیم!
در بخشــی از بیانیــه وزارت خارجه 
آمده است:»مرتبط کردن اجرای سازو کار 
مالی که از تعهدات ذاتی برجامی اســت با 

الزامــات نهادهایی چون FATF غیر قابل 
قبول است«.

در بخش دیگری از بیانیه وزارت خارجه 
آمده است:»جمهوری اسلامی ایران خواستار 
تعامل ســازنده و مبتنی بر منافع و احترام 
متقابل بــا اتحادیه اروپایی اســت. تجربه 
گفت وگوها و همکاری های ایران و اتحادیه 
اروپا به خصوص تجربه به دست آمده طی 
ســالیان گذشته، به ویژه در سه سال اخیر 
نشان می دهد ظرفیت ها و فرصت های زیادی 
برای همکاری و توسعه روابط بین دو طرف 
وجود دارد. امیدواریم با عملی شدن تمامی 
تعهدات اروپا شاهد تعمیق روابط دو طرف 

در کوتاه ترین زمان باشیم«.
12 غلط زیادی

بیانیه ۱۲ بندی اروپــا علیه ایران، در 
حقیقت کیفرخواســت کشورهای اروپایی 
همپیمان آمریکا علیه جمهوری اســلامی 
ایران در چهل ســالگی پیــروزی انقلاب 
شکوهمند اسلامی است. طرف اروپایی، در 
این بیانیه شکست های خود در مواجهه با 

جمهوری اسلامی ایران را ردیف کرده است 
از محور مقاومت و توان موشــکی تا حقوق 

بشر و پیشرفت علمی.
بیانیه گســتاخانه و بی ادبانــه اروپا را 
می تــوان »۱۲ غلط زیــادی« نامید. این 
بیانیه تکرار رویاهای ترامپ و دیگر مقامات 
آمریکایی از زبان اروپایی هاســت. ۱۲ غلط 
زیادی که نشان از دستِ خالی و زبانِ دراز 

اروپا و آمریکا دارد.
گفتنی است در اواخر اردیبهشت سال 
جــاری و پس از خروج آمریــکا از برجام، 
»مایک پمپئو« وزیر خارجه این کشور در 
یک سخنرانی، ۱۲ شرط را برای ایران مطرح 
کرد. در این شروط گستاخانه، به محدودیت 
گســترده در صنعت موشکی ایران، توقف 
حمایت ایران از محور مقاومت و توقف حضور 
مستشاری ایران در کشورهای منطقه برای 

مقابله با تروریسم تکفیری اشاره شده بود.
همانطور کــه قابل پیش بینــی بود، 
اروپایی ها به فاصله کوتاهی پس از رونمایی- 
و نه اجرای- INSTEX )بســته ای تحقیر 

آمیز تحت عنوان وعده غذا و دارو در مقابل 
پول نفت خریداری شده از سوی کشورهای 
غیر اروپایی( و در حالیکه این بسته حتی یک 
دهم تعهدات برجامی آنها نیز نبود، فهرست 
گنده گویی های خود را ردیف کرده و وعده 
نســیه کانال مالی را به اجرای اقدامات نقد 

توسط ایران موکول کردند!
این در حالی اســت که اکنون بیش از 
ســه سال از آغاز اجرای تعهدات طر مقابل 

سپری شده است! 
رونمایی از بسته توهین آمیز اینستکس 
و در ادامه انتشار بیانیه ۱۲ بندی، محصول 
تجربه برجام برای اروپایی هاســت. تجربه 
برجام می گوید که دولت روحانی به جهت 
رویکرد غلط »اجرای هر توافق،بهتر از عدم 
توافق«، وعده نسیه را به جای نقد می پذیرد.

ایــن بیانیه توهین آمیز و گســتاخانه 
حجــت را تمام کرد. دولت باید با اقتدار به 
این رفتار زشت اروپا پاسخ داده و با خروج 
از برجام، به زیاده خواهی های طرف اروپایی 

پایان دهد.


